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Betreft: Schriftelijke vragen SP over mantelzorg en faciliterende woonconcepten.    
 
Geacht college, 
 
De SP heeft de afgelopen maanden meerdere keren vragen gesteld over het thema mantelzorg. We 
vroegen onder andere aandacht voor de bijzondere en kwetsbare positie van jonge mantelzorgers 
en om uitleg over de mogelijke juridische implicaties van het uitvoeren van (medische) mantelzorg. 
Recent heeft het college de raad het uitvoeringsplan mantelzorgondersteuning toegezonden. Dit 
plan werd ook uitgebreid besproken tijdens de domeinvergadering Sociaal van 5 november 
jongstleden. Het thema mantelzorg leeft – en terecht. 

De SP maakt zich grote zorgen over de toekomst van de zorg in het algemeen en over de rol van 
mantelzorgers en vrijwilligers in het bijzonder. Het is essentieel mantelzorgers voldoende te 
ondersteunen, zeker in een samenleving die steeds meer op hen leunt. Als gemeente is het cruciaal 
faciliterende maatregelen concreet uit te werken en deze stevig te verankeren in het lokale beleid. 
Daarnaast moet informatie helder worden gecommuniceerd en moet de toegang tot gemeentelijke 
diensten eenvoudig zijn. 

Vooruitlopend op de bespreking van de lokale uitvoeringsagenda mantelzorgondersteuning willen 
wij als SP een aanvullend punt inbrengen dat mogelijk kan bijdragen aan de huidige plannen en 
meegenomen kan worden in de besprekingen. 

De complexe woonzorgpuzzel in een vergrijzende samenleving 
Een van de grote uitdagingen is het realiseren van woon-mantelzorgoplossingen, zoals 
kangoeroewoningen. Een veelbelovende mogelijkheid is bijvoorbeeld dat een ouder met een 
zorgbehoefte gaat inwonen bij een van de kinderen. Dit biedt een oplossing voor zowel de 
woonproblematiek als de toenemende zorgvraag. In zuidelijke landen is dit zogenaamde 
intergenerationeel wonen een gebruikelijke praktijk. 

In Nederland blijkt echter dat het vergunningstraject voor benodigde verbouwingen vaak langdurig 
en complex is. Het splitsen van een woning tot een pré-mantelzorgwoning lijkt in veel gevallen 
vrijwel onmogelijk. Het vooruitplannen op toekomstige mantelzorgstelsels wordt vaak belemmerd 
door regelgeving en bezwaren vanuit gemeenten. Zo mag een klein huisje in de tuin soms wel, maar 
het splitsen van een woning of een aanbouw weer niet. Veel gemeenten hebben zelfs geen beleid op 



 
 
 

 
dit gebied, waardoor mensen met de beste bedoelingen van het kastje naar de muur worden 
gestuurd. 

In 2040 zal Nederland ongeveer 2,6 miljoen 75-plussers tellen. Deze mensen hebben zowel 
(mantel)zorg als passende woonruimte nodig. Momenteel is het gebrek aan woonoplossingen een 
van de belangrijkste redenen waarom mensen contact opnemen met MantelzorgNL. Hopelijk is de 
gemeente Maastricht bereid om in deze context niet terughoudend te zijn en om actief mee te 
denken aan oplossingen die toekomstige problemen voorkomen. Het is van belang dat de gemeente 
niet pas in actie komt wanneer de situatie urgent of al te laat is. 

 

Wij hopen dat Maastricht niet enkel vertrouwt op de (onzekere) realisatie van grote aantallen 
ouderenwoningen of zorgbuurthuizen, maar ook andere woonvormen voor mantelzorgers 
faciliteert.  

Een en ander heeft bij de fractie van de SP tot de volgende vragen geleid. 

1. Kan het college reflecteren op hetgeen in het voorgaande uiteengezet is en aangeven in 
hoeverre de gemeente Maastricht op dit moment inspeelt op deze problematiek? 
 

2. Heeft de gemeente Maastricht al beleid ontwikkeld op het gebied van woon-
mantelzorgoplossingen? 
 

3. Zijn er binnen de gemeente Maastricht al casussen bekend waarin pré-mantelzorgwoningen 
zijn gerealiseerd? 
 

4. Zijn er momenteel aanvragen in behandeling voor pré-mantelzorgwoningen? 
 

5. Kunnen inwoners van Maastricht bij de gemeente terecht voor informatie en advies over dit 
thema? Zo ja, waar? 
 

6. Is het college bereid in het kader van mantelzorgondersteuning snel in te spelen op de 
veranderende woon-zorgsituatie? Zo ja, op welke wijze voorziet u dat te doen of doet u dat 
al? 
 

7. Wil de gemeente een visie ontwikkelen waarin, naast de realisatie van nieuwbouw voor 
ouderen en zorgwoningen, ook alternatieve woonvormen voor mantelzorgers worden 
gefaciliteerd? 

Wij zien de beantwoording van deze vragen met belangstelling tegemoet. Alvast bedankt voor uw 
inspanningen. 

Hoogachtend, 

Jack van Gelooven 
Raadslid SP 


